



Treaty Series No. 99 (1970)

Amendments
to Article V of the
Constitution of the United Nations
Educational, Scientific and
Cultural Organisation

adopted by the General Conference of the Organisation
at its Fifteenth Session on 4 November 1968

Presented to Parliament
by the Secretary of State for Foreign and Commonwealth Affairs
by Command of Her Majesty
November 1970

LONDON
HER MAJESTY'S STATIONERY OFFICE

1s. 0d. [5p] net

AMENDMENTS
TO ARTICLE V OF THE CONSTITUTION OF THE UNITED
NATIONS EDUCATIONAL, SCIENTIFIC AND CULTURAL
ORGANISATION,⁽¹⁾ ADOPTED BY THE GENERAL CONFERENCE
OF THE ORGANISATION AT ITS FIFTEENTH SESSION ON
4 NOVEMBER 1968

The English text of the Amendments to Article V of the Constitution is as follows:—

- (a) in paragraph 1, the word ‘thirty’ shall be replaced by the words ‘thirty-four’;
- (b) paragraph 3 shall be replaced by the following text:

‘3. Members of the Board shall serve from the close of the session of the General Conference which elected them until the close of the third ordinary session of the General Conference following that election. They shall not be immediately eligible for a second term. The General Conference shall, at each of its ordinary sessions, elect the number of members required to fill the vacancies occurring at the end of the session.’

- (c) paragraph 13 shall be replaced by the following:

‘C. Transitional provisions

13. Notwithstanding the provisions of paragraph 3 of this Article, members of the Executive Board elected at the thirteenth and fourteenth sessions of the General Conference for a first term and members appointed by the Board in accordance with the provisions of paragraph 4 of this Article to replace members with a four-year term shall be eligible for a second term of four years.

14. At the fifteenth session of the General Conference, nineteen members shall be elected to the Executive Board pursuant to the provisions of this Article. Thereafter, at each of its ordinary sessions, the General Conference shall elect the number of members required to fill the vacancies occurring at the end of the session.’

⁽¹⁾ Treaty Series No. 36 (1961), Cmnd. 1376 as amended by Treaty Series No. 82 (1965), Cmnd. 2784.

The French text of the Amendments to Article V of the Constitution is as follows:—

(a) au paragraphe 1, le mot “trente” est remplacé par les mots “trente-quatre”;

(b) le paragraphe 3 est remplacé par le texte suivant:

“3. Les membres du Conseil exécutif conservent leurs fonctions depuis la fin de la session de la Conférence générale qui les a élus jusqu’à la fin de la troisième session ordinaire subséquente de la Conférence générale. Ils ne sont pas immédiatement rééligibles pour un second mandat. La Conférence générale procède, lors de chacune de ses sessions ordinaires, à l’élection du nombre de membres requis pour pourvoir les sièges qui deviendront vacants à la fin de la session.”

(c) le paragraphe 13 est remplacé par le texte suivant:

“C. Dispositions transitoires

13. Nonobstant les dispositions du paragraphe 3 du présent article, les membres du Conseil exécutif élus au cours des treizièmes et quatorzième sessions de la Conférence générale pour un premier mandat et les membres nommés par le Conseil conformément aux dispositions du paragraphe 4 du présent article en remplacement de membres exerçant un mandat de quatre ans, seront rééligibles pour un second mandat de quatre ans.

14. A la quinzième session de la Conférence générale, il sera procédé, dans les conditions prévues au présent article, à l’élection de dix-neuf membres. Par la suite, il sera procédé, lors de chaque session ordinaire de la Conférence générale, à l’élection du nombre de membres requis pour pourvoir les sièges qui deviendront vacants à la fin de la session.”

Printed in England by Her Majesty's Stationery Office

HER MAJESTY'S STATIONERY OFFICE

Government Bookshops

49 High Holborn, London WC1V 6HB

13a Castle Street, Edinburgh EH2 3AR

109 St. Mary Street, Cardiff CF1 1JW

Brazennose Street, Manchester M60 8AS

50 Fairfax Street, Bristol BS1 3DE

258 Broad Street, Birmingham 1

7 Linenhall Street, Belfast BT2 8AY

*Government publications are also available
through booksellers*